
Protokół Nr VI/2003
------------------------------------------------------------------------------------------------------

z  sesji Rady Miejskiej w Dobrej odbytej 27 czerwca 2003 r. 
w sali konferencyjnej  Domu Kultury w Dobrej.

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Eugeniusz Żerkowski  o godz. 910 otworzył VI sesję 

Rady Miejskiej w Dobrej stwierdzając, że na stan 15 radnych Rady Miejskiej w Dobrej w 

sesji  bierze udział  15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i 

podejmować uchwały.

Lista obecności radnych  stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski  poinformował, że w posiedzeniu udział biorą 

zaproszeni  goście:  radni  powiatowi,  przedstawiciele  prasy  lokalnej,  kierownicy jednostek, 

zakładów pracy, przedstawiciele samorządów wiejskich, sołtysi oraz Burmistrz Dobrej – p. 

Marianna Ochocka i Skarbnik Dobrej – p. Beata Kmieć.

Listy obecności zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i 3 do protokółu.

Protokołowała obrady - Barbara Kominiarczyk - inspektor UM w Dobrej.

Burmistrz Dobrej zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o uchwałę w 
sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników.

Przewodniczący Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie  zgłoszonego 
wniosku, który został jednogłośnie przyjęty przez Radę tj. na 15 radnych obecnych na 
sali podczas głosowania za jego przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, 
głosy wstrzymujące-------.

Przewodniczący przedstawił porządek obrad VI sesji Rady Miejskiej w Dobrej wraz z 

wprowadzonymi zmianami.

Porządek obrad :
1. Otwarcie Sesji.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Przedstawienie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.



5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Sprawy samorządu.
7. Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z realizacji uchwał i działalności 

międzysesyjnej. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) zmiany budżetu na 2003 r. – nr VI/39/03,

2) zatwierdzenia  taryfy  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe 
odprowadzanie ścieków – nr VI/40/03,

3) opinii  o  zmianie  charakteru  użytkowania  gruntu  z  rolnego  na  leśny 
położonego w miejscowości Linne, Stefanów, Skęczniew i Potworów –  nr 
VI/41/03,

4) opinii  o  zmianie  charakteru  użytkowania  gruntu  z  rolnego  na  leśny 
położonego w miejscowości Linne, Stefanów, Skęczniew i Potworów –  nr 
VI/42/03

5) powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych..
10. Wolne wnioski.

ad: 4. 
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.

 
Przewodniczący oznajmił, iż protokół Nr V/2003 z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w 

Dobrej był wyłożony do wglądu przed posiedzeniem Rady.

Przewodniczący  stwierdził,  że  jest  napisany  zgodnie  z  przebiegiem sesji  i  zgłosił 

wniosek o nie odczytywanie protokołu, gdyż jest on do wglądu w biurze Rady, w godzinach 

pracy urzędu .

Wniosek został przyjęty przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych za jego przyjęciem 
głosowało 15, przeciw--------, gł. wstrzymujące--------. 
Protokół nr V/2003 sesji Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 29.04.2003 r. został jednogłośnie 

przyjęty przez Radę, bez odczytywania.
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ad: 5.
Interpelacje i zapytania radnych.

Radni nie zgłosili zapytań.

ad:  6.
Sprawy samorządu.

Pan Eugeniusz Szczepaniak (soł.  Mikulice)  powtórnie  zgłosił  sprawę przejazdu na 

drodze z Mikulic do Żeronic, z którego to przejazdu zostały wyjęte kręgi na drogę i droga ta 

stała się nieprzejezdna.

Pan Marian Zakolski (soł. Zagaj) prosił o usunięcie krzewów przy drogach bocznych, 

szczególnie przy ich wyjazdach na drogę główną (teren Zagaju) oraz suchych drzew stojących 

przy drogach.

Zwrócił się także z zapytaniem o termin wykonania drogi z Szyman do Zagaju.

Pani Alicja Grzelak (soł. Strachocice Kol.) zaproponowała przeprowadzenie kontroli 

dróg oraz wycięcie krzewów przy drogach w Strachocicach oraz wsi Zborów. 

Przewodniczący oznajmił, iż odpowiedzi zostaną udzielone przy omawianiu pkt. 9.

ad:  7.   
Informacja Burmistrza  Dobrej

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  przedstawiła  sprawozdanie  z 
wykonania uchwał Rady Miejskiej w Dobrej i działalności międzysesyjnej.
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
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ad: 8.
Podjęcie uchwał

1) Zmiana budżetu na 2003 rok

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  Eugeniusz  Żerkowski  na  prośbę 
p.Burmistrz oddał głos skarbnikowi, celem przedłożenia zmian w budżecie. 

P. Beata Kmieć – Skarbnik Dobrej przedstawiła proponowane zmiany budżetu 
na 2003 r.:

1. W załączniku nr 1 do uchwały „Dochody budżetu na 2003r.” następujące zmiany :

 a) zwiększenie dochodów budżetu o kwotę 315.738,00 zł  z tego:

Dochody - zadania własne

40.000,00 zł  – wpłaty mieszkańców Dąbrowicy i Moczydeł na wodociąg

175.000,00 zł – dofinansowanie na realizację zadania pod nazwą „Budowa dróg 
dojazdowych do gruntów rolnych o szerokości minimum 4 m z 
FOGR”

11.521,00 zł – część rekompensująca subwencji ogólnej  w zakresie kwoty 
rekompensującej dochody utracone z tytułu 
ulg i zwolnień ustawowych

8.830,00 zł – dotacja na dożywianie uczniów

2.000,00 zł – pomoc finansowa od Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Wielkopolskiego Departamentu Kultury i Sztuki dla MGOK na XXV 
Międzypowiatowe Konfrontacje Teatrów Dziecięcych Dobra 2003

Dochody - zadania zlecone

18.729,00 zł – dotacja celowa na zadania zlecone jednostkom samorządu 
terytorialnego związane z przygotowaniem i przeprowadzeniem 
referendum ogólnokrajowego wyznaczonego na dzień 7 i 8 czerwca 
2003 r.
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3.272,00 zł –  dotacja  sfinansowanie  części  wyprawki  szkolnej,  przyznawanej 
jako zasiłek losowy w formie rzeczowej,  obejmujący  podręczniki 
szkolne o wartości  100,00 zł   dla  pierwszaków w roku szkolnym 
2003/2004

30.800,00 zł –  dotacja  celowa  na  wypłaty  obligatoryjnych  zasiłków z  pomocy 
społecznej

1.890,00 zł –  dotacja  sfinansowanie  części  wyprawki  szkolnej,  przyznawanej 
jako  zasiłek  celowy  w  formie  rzeczowej  w  wysokości  90,00  zł, 
obejmującej plecak, kostium gimnastyczny oraz przybory szkolne dla 
pierwszaków w roku szkolnym 2003/2004

23.696,00 zł – dotacja na dofinansowanie oświetlenia ulicznego

b) zmniejszenie dochodów budżetu o kwotę 51.521,00 zł z tego:

Dochody – zadania własne

51.521,00 zł  – podatek od nieruchomości od  osób prawnych

2. W załączniku Nr 2 do uchwały „Wydatki budżetu na 2003 r.” następujące zmiany:

 a) zwiększenie planu wydatków budżetu o kwotę 264.217,00 zł z tego:

Wydatki – zadania własne

8.830,00 zł – dożywianie uczniów 

175.000,00 zł – z tego kwotę 63.000,00 zł  przeznacza się na modernizację drogi  w 
Ostrówku  o  długości  600  m,  a  kwota  112.000,00  zł  będzie 
wydatkowana na modernizację  drogi w Chrapczewie i Szymanach o 
długości 2.240 m

2.000,00 zł     – zwiększenie dotacji dla MGOK w Dobrej

Wydatki – zadania zlecone

13.440,90 zł – zryczałtowane diety dla członków komisji

130,10 zł – składki na ubezpieczenie społeczne

12,37 zł – składka na Fundusz Pracy

2.018,12 zł  – zakup materiałów i wyposażenia

2.651,38 zł  – zakup usług

476,13 zł  – delegacje
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3.272,00 zł – środki na sfinansowanie części wyprawki szkolnej, przyznawanej 
jako zasiłek losowy w formie rzeczowej,  obejmujący  podręczniki 
szkolne o wartości  100,00 zł   dla  pierwszaków w roku szkolnym 
2003/2004

30.800,00 zł – środki na wypłaty obligatoryjnych zasiłków z pomocy społecznej

1.890,00 zł – środki na sfinansowanie części wyprawki szkolnej, przyznawanej 
jako  zasiłek  celowy  w  formie  rzeczowej  w  wysokości  90,00  zł, 
obejmującej plecak, kostium gimnastyczny oraz przybory szkolne dla 
pierwszaków w roku szkolnym 2003/2004 

15.855,00 zł – oświetlenie uliczne koszty zużycia energii

7.841,00 zł  – oświetlenie uliczne koszty utrzymania punktów oświetleniowych

Przewodniczący Eugeniusz  Żerkowski  poprosił  przewodniczących Komisji  o 
przedstawienie ich opinii.

Przewodniczący Piotr Bernard Stencel przedstawił pozytywną opinię Komisji 
Budżetowej i Mienia Komunalnego do projektu uchwały oraz zaproponowanych przez 
p. Skarbnik zmian na sesji.

Radny  Michał  Błazełek  przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej 
oświadczył, że również Komisji Socjalno – Społecznej wydała pozytywna opinię do 
zaproponowanych zmian budżetu.

Przewodniczący zarządził przegłosowanie projektu uchwały w sprawie budżetu 
gminy na 2003 r.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące-------.

Uchwała nr VI/39/03 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 27.06.2003 r. w sprawie zmiany 
budżetu gminy na 2003 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
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2) Zatwierdzenie taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę
 i zbiorowe odprowadzanie ścieków.

P. Burmistrz wyjaśniła, że Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Dobrej  zwrócił  się  z  wnioskiem  o  zatwierdzenie  na  okres  od  01.08.2003  r.  do 
31.07.2004  r.  taryfy  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe  odprowadzanie 
ścieków z urządzeń administrowanych przez zakład. 

Oznajmiła,  iż  działając  na  podstawie  art.  24  ust.  5  ustawy  o  zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę i  zbiorowym odprowadzaniu ścieków stwierdziła  zgodność z 
przepisami ustawy opracowanych i zaproponowanych taryf. 

Burmistrz Dobrej oświadczyła,   że  koszty związane ze świadczeniem usług 
poniesione w poprzednim roku obrachunkowym były ponoszone celowo.

P. Burmistrz zaproponowała zatwierdzenie taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę  i  zbiorowe  odprowadzanie  ścieków  dla  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i 
Mieszkaniowej  w  Dobrej  na  okres  od  1  sierpnia  2003  r.  do  31  lipca  2004  r.  w 
wysokości:
1. za pobór 1 m3 wody dostarczonej odbiorcom z urządzeń zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę – 2,13 zł (brutto)
2. za 1 m3 ścieków:

1) wprowadzonych do kanalizacji sanitarnej – 2,26 zł (brutto)
2) dowożonych do oczyszczalni – 2,81 zł (brutto)

P. Burmistrz poinformowała,  że do wniosku o zatwierdzenie taryf załączono 
szczegółową  kalkulację  cen  i  stawek  opłat,  jak  również  spełniono  wszystkie 
wymagania określone w Rozporządzeniu Ministra Infrastruktury z dnia 12.03.2002 r. 
w  sprawie  określenia  taryf,  wzoru  wniosku  o  zatwierdzenie  taryf  oraz  warunków 
rozliczeń  za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.

Dodała, że zgodnie z art. 24 ust. 1 i 3 ustawy taryfy podlegają zatwierdzeniu w 
drodze uchwały przez Radę Miejską w Dobrej  w terminie 45 dni od dnia złożenia 
wniosku.

Przewodniczący Eugeniusz  Żerkowski  poprosił  przewodniczących Komisji  o 
przedstawienie ich opinii.
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Przewodniczący Piotr  Bernard Stencel  oświadczył,  że  Komisja  Budżetowa i 
Mienia Komunalnego wydała opinię zgodną z projektem uchwały.

Radny  Michał  Błazełek  przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej 
przedstawił  pozytywną  opinię  Komisji  stwierdzając,  iż  została  ona  podjęta 
większością głosów.

Przewodniczący  zarządził  przegłosowanie  projektu  uchwały  w  sprawie 
zatwierdzenia  taryfy  za  zbiorowe zaopatrzenie  w wodę  i  zbiorowe odprowadzanie 
ścieków.

Uchwała została przyjęta przez Radę większością głosów tj. na 15 radnych obecnych 
na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw – 1, głosy 
wstrzymujące – brak.

Uchwała  nr  VI/40/03  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  27.06.2003  r.  w  sprawie 
zatwierdzenia  taryfy  za  zbiorowe zaopatrzenie  w wodę  i  zbiorowe odprowadzanie 
ścieków stanowi załącznik nr 6  do protokołu.

Opinie o zmianie charakteru użytkowania gruntu z rolnego na leśny.

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  poinformowała,  iż  dwie  następne 
uchwały: Nr VI/41/03 i Nr VI/42/03 dotyczą wyrażenia opinii o zmianie charakteru 
użytkowania gruntu z rolnego na leśny, którą Rada na mocy ustawy z dnia 8 czerwca 
2001 r.  o przeznaczeniu gruntów rolnych do zalesienia wyraża na wniosek Starosty.

Uchwałą  Nr  VI/41/03  p.  Burmistrz  zaproponowała  negatywnie  zaopiniować 
zmianę charakteru użytkowania gruntu z rolnego na leśny położonego w miejscowości 
Linne i Stefanów gm. Dobra o ogólnej powierzchni 3,21 ha. 
Oznajmiła,  że  gmina  występuje  z  negatywną  propozycją  z  uwagi  na  to,  że 
przedmiotowe działki są zmeliorowane, a działki nr 94 i 133 położone w Linnym nie 
są ujęte w planie zagospodarowania przestrzennego gminy jako tereny pod zalesienie.
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W  sprawie  uchwały  Nr  VI/42/03  Burmistrz  Dobrej  zaproponowała  opinię 
pozytywną  do  zmiany  użytkowania  gruntu  z  rolnego  na  leśny  położonego  w 
miejscowości Linne, Skęczniew, Potworów i Stefanów o ogólnej powierzchni 7,69 ha, 
gdyż do zmiany nie ma zastrzeżeń.

3) Opinia o zmianie charakteru użytkowania gruntu z rolnego na leśny położonego 
w miejscowości Linne, Stefanów

Przewodniczący Eugeniusz  Żerkowski  poprosił  przewodniczących Komisji  o 
przedstawienie opinii.

Przewodniczący Piotr Bernard Stencel przedstawił pozytywną opinię Komisji 
Budżetowej i Mienia Komunalnego.

Radny  Michał  Błazełek  przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej 
oznajmił,  że  Komisja  Socjalno  –  Społeczna  wydała  pozytywną  opinię  do 
zaproponowanych zmian.

  
Przewodniczący zarządził przegłosowanie projektu uchwały w sprawie opinii o 

zmianie  charakteru  użytkowania  gruntu  z  rolnego  na  leśny  położonego  w 
miejscowości Linne, Stefanów.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące--------.

Uchwała nr VI/41/03 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 27.06.2003 r. w sprawie opinii o 
zmianie  charakteru  użytkowania  gruntu  z  rolnego  na  leśny  położonego  w 
miejscowości  Linne,  Stefanów,  Skęczniew  i  Potworów stanowi  załącznik  nr  7 do 
protokołu.
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4) Opinia o zmianie charakteru użytkowania gruntu z rolnego na leśny położonego 
w miejscowości Linne, Stefanów, Skęczniew i Potworów

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski stwierdził, że p. Burmistrz przedstawiła 
informację  nt.  projektu  uchwały  i  poprosił  przewodniczących  Komisji  o 
przedstawienie opinii. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr  Bernard 
Stencel  poinformował  o  pozytywnej  opinii  przyjętej  przez  Komisję  do 
przedstawionego projektu uchwały.

Radny  Michał  Błazełek  przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej 
również przedstawił pozytywną opinię Komisja do zaproponowanego projektu.

Przewodniczący zarządził przegłosowanie projektu uchwały w sprawie opinii o 
zmianie  charakteru  użytkowania  gruntu  z  rolnego  na  leśny  położonego  w 
miejscowości Linne, Stefanów, Skęczniew i Potworów.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące----------.

Uchwała nr VI/42/03 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 27.06.2003 r. w sprawie opinii o 
zmianie  charakteru  użytkowania  gruntu  z  rolnego  na  leśny  położonego  w 
miejscowości  Linne,  Stefanów,  Skęczniew  i  Potworów stanowi  załącznik  nr  8 do 
protokołu.

5) Powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników.

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski oznajmił, że projekt uchwały w sprawie 
powołania  zespołu  opiniującego  kandydatów  na  ławników  nie  był  omawiany  na 
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posiedzeniach komisji, dlatego na wniosek Burmistrza Dobrej oddał głos p. Barbarze 
Stasiak – prawnikowi Urzędu Miejskiego w Dobrej.

P.  Barbara Stasiak poinformowała,  że w roku bieżącym kończy się kadencja 
wybranych w 1999 r. ławników do Sądu Rejonowego i do Sądu Pracy i najpóźniej w 
październiku 2003 r. Rada musi wybrać nowych ławników na kadencję 2004 – 2007. 
Wyjaśniła,  że  kandydatów  na  ławników  zgłaszają  radom  gmin  prezesi  sądów, 
stowarzyszenia,  organizacje  i  związki  zawodowe,  zarejestrowane  na  podstawie 
przepisów prawa, oraz co najmniej 25 obywateli mających czynne prawo wyborcze, 
zamieszkujących stale na danym terenie, w terminie do dnia 31 lipca ostatniego roku 
kadencji.

P. B. Stasiak  przedstawiła przepisy prawne dotyczące osób, które mogą zostać 
wybrane ławnikami (załącznik nr 9). Dodała, że przed przystąpieniem do wyborów 
ławników Rada powołuje zespół, który przedstawia radzie gminy na sesji swoją opinię 
o zgłoszonych kandydatach. 

P. Barbara Stasiak poinformowała o wyborze przez Radę 5 ławników do Sądu 
Rejonowego w Turku, w tym 1 do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy.

P.  Burmistrz  Marianna  Ochocka  stwierdziła,  iż  p.  Stasiak  przedstawiła 
wszystkie  informacje  nt.  projektu  uchwały  i  zaproponowała  powołanie  w  skład 
zespołu opiniującego kandydatów na ławników ze strony Urzędu Miejskiego w Dobrej 
p. Bogdana Kmiecia – Sekretarza Dobrej.

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski zapytał, czy p. Bogdan Kmieć wyraża 
zgodę i uzyskał odpowiedź pozytywną.

Następne  kandydatury  do  zespołu  opiniującego  zgłoszono  spośród  Rady 

Miejskiej w Dobrej:

Radny Krzysztof Kucharski – wyraził zgodę
Radny Piotr Bernard Stencel – nie wyraził zgody
Radny Kazimierz Jasiński – nie wyraził zgody
Radny Henryk Gręzicki – wyraził zgodę
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Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie 
proponowanego składu zespołu opiniującego kandydatów na ławników w osobach:

1. Henryk Gręzicki
2. Bogdan Kmieć
3. Krzysztof Kucharski 

Skład  zespołu  został  przyjęty  przez  Radę  większością  głosów  tj.  na  15  radnych 
obecnych  na  sali  podczas  głosowania  za  jego  przyjęciem  głosowało  14  radnych, 
przeciw---------, głosy wstrzymujące – 1.

Po  przegłosowaniu  składu  zespołu  opiniującego  przewodniczący  Rady 
Miejskiej  w  Dobrej  odczytał  uchwałę  w  sprawie  powołania  zespołu  opiniującego 
kandydatów na ławników.

Uchwała  nr  VI/43/03  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  27.06.2003  r.  w  sprawie 
powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu.

ad: 9.

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka odpowiedziała:

− w sprawie ułożenia kręgów na drodze z Mikulic do Żeronic odbyło się spotkanie z 
właścicielami  terenu  –  Elektrownią  „Adamów”,  na  którym  gmina  uzyskała 
obietnicę naprawienia szkody do dnia 7 lipca 2003 r. 

− zakrzewienia, w większości przypadków znajdują się przy drogach wojewódzkich 
i  powiatowych  –  częściowo  zostały  usunięte.  Zarządy  dróg  nie  posiadają 
wystarczających środków na usuniecie wszystkich krzewów rosnących w rowach 
przydrożnych.
P. Burmistrz poinformowała o możliwości wycięcia krzewów przez rolników, po 
podpisaniu porozumienia z Zarządem Dróg Powiatowych.
W sprawie  usunięcia  suchych drzew pracownik  Urzędu sprawdzi  zastosowanie 
odpowiedniej procedury i w miarę możliwości sprawa zostanie załatwiona.

12



Prosiła  o  zgłaszanie  wniosków  w  sprawie  wycinki  krzewów  na  bieżąco,  bez 
czekania na sesję Rady. P. Burmistrz wyjaśniła, iż wszystkie usunięcia krzewów z 
rowów  przy  drogach  powiatowych  i  wojewódzkich  muszą  być  konsultowane 
zarządu dróg. 

− w sprawie wykonania drogi Szymany – Zagaj – obecnie brak środków w budżecie 
gminy, jednak droga ta będzie wykonana w następnym terminie.
 

ad: 10.
Wolne wnioski.

P.  Burmistrz  poprosiła,  aby  p.  Stanisław  Stasiak  przedstawił  informację  nt. 
suszy na terenie gminy.

P.  Stanisław Stasiak poinformował  o  ogłoszenie  stanu klęski  żywiołowej  na 
terenie woj. wielkopolskiego. 
Poprosił  sołtysów, aby do czwartego, najpóźniej do 7 lipca br. zebrać informacje o 
stratach spowodowanych przez suszę na terenach poszczególnych sołectw.
Obecnie  został  skierowany  wniosek  do  Wojewody  Wielkopolskiego  o  powołanie 
Gminnego Zespołu do szacowania szkód spowodowanych suszą. Stwierdził, że opinia 
zespołu będzie konieczna do przyznania kredytów preferencyjnych. 
Zakomunikował, iż materiały dotyczące uznania szkody znajdują się w tut. Urzędzie. 
Dodał, że straty plonów, które zostaną uwidocznione w wypełnionych przez rolników 
arkuszach nie mogą być mniejsze niż 30% – zboża i ziemniaki. 

Pan  Ryszard Piaseczny (soł.  Łęg Piekarski)  zapytał,  czy we wnioskach dot. 
odszkodowań suszy uwzględnione będą również łąki i pastwiska?

Pan Stanisław Stasiak  odpowiedział,  że  można  wnioskować,  jednak obecnie 
brak informacji na ten temat.

Pan  Ryszard  Piaseczny  (soł.  Łęg  Piekarski)  prosił  o  informacje  dotyczące 
spotkania w sprawie dewastacji terenów w okolicy zbiornika „Jeziorsko”.
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Sołtys  zwrócił  uwagę,  iż  zbiornik  miał  służyć  rolnictwu,  a  obecnie  przy  regulacji 
Strugi Śpićmierskiej część terenów zielonych wokół zbiornika i Strugi jest zatapiana, a 
część wysuszana.

Pan  Marian  Zakolski  (soł.  Zagaj)  dodał,  że  po  uregulowaniu  Strugi 
Śpićmierskiej osuszane są łąki w miejscowościach Łęg Piekarski, Zagaj i Dąbrowica, 
gdy łąki rolników z Piekar są zalane.

P. Stanisław Stasiak wyjaśnił, iż na terenie powiatu tureckiego zatrudnionych 
jest  2  pracowników,  a  brak  środków  na  zatrudnienie  konserwatora  Strugi 
Śpićmierskiej.

Pan  Adam  Sekura  (soł.  Józefów)  poinformował  o  utrzymaniu  zastawek  na 
rowach melioracyjnych – rolnicy sami w nieprawidłowy sposób regulują wysokość 
wody.

Pani  Burmistrz zwróciła  uwagę,  że może większe zainteresowanie  ze strony 
rolników regulacją wód w rowach melioracyjnych wpłynie na ich prawidłowy poziom.

W  związku  z  tym,  że  porządek  VI  sesji  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  został 
wyczerpany  o godz. 1025 przewodniczący Eugeniusz Żerkowski zamknął obrady  VI 
sesji Rady Miejskiej w Dobrej dziękując wszystkim za przybycie i udział w obradach.

 
     Protokołowała : Przewodniczył :

                        Przewodniczący
       I n s p e k t o r             Rady Miejskiej

/-/ Barbara Kominiarczyk                          /-/ Eugeniusz Żerkowski 
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